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PROTOKÓŁ 0012.11.6.2017 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  

w dniu  19 kwietnia 2017 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala 130A  
Czas posiedzenia: 14.00-15.20 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła Radna Anna 
Toborowicz – usprawiedliwiona.  
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Stan bezpośredniego zagrożenia życia lub zdrowia dziecka  
związany z przemocą w rodzinie.  

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV.170.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2016r. w sprawie przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2017 rok,  

• Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-
Zdroju za 2016 rok, 

• Odpowiedź na wniosek Komisji, 
5. Wolne głosy i wnioski 
6. Zakończenie posiedzenia  

 
I. Posiedzenie wyjazdowe do PP nr 14 – wykorzystanie środków 

unijnych w przedszkolach. godz. 15.30  
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Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Zastępca Przewodniczącej Komisji Edukacji i 
Polityki Społecznej  - Iwona Rosińska. Przywitała przybyłych na posiedzenie 
członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0 

Ad. 3 

Stan bezpośredniego zagrożenia życia lub zdrowia dziecka  związany z 
przemocą w rodzinie. 

 
Iwona Mikołajczyk – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego.  
 - Szanowni Państwo, wszyscy zdajemy sobie sprawę, że temat jest poważny i 
należy zatrzymywać się przy tym temacie. Zespół Interdyscyplinarny w naszym 
mieście został powołany w 2011 roku. Głównym zadaniem zespołu jest 
zmniejszenie skali zjawiska przemocy. Każda Gmina w naszym Państwie miała za 
zadanie powołać taki zespół. W naszym mieście taki zespół interdyscyplinarny 
działa i spełnia nadrzędne zadanie – jak zmniejszyć skalę zjawiska przemocy. W 
ub. roku końcem grudnia pojawiły się w mediach informacje na temat przemocy 
wobec dzieci. Wówczas  jako zespół zaprosiliśmy  do OPS  wszystkich Dyrektorów 
Przedszkoli. Informacje, które pojawiły się w mediach dotyczyły dzieci 
najmłodszych. Rozmawialiśmy w temacie przemocy wobec dzieci – jak sobie 
Dyrektorzy radzą, kiedy mają sygnał przemocy wobec dzieci. Wymieniliśmy się 
doświadczeniami, omówiliśmy procedurę niebieskiej karty. W grudniu zespół 
przesłał do placówek NFZ, lekarzy, pielęgniarek informację, aby zwrócić 
szczególną uwagę na sygnały, które mogłyby świadczyć o tym, że dzieci doznają 
przemocy. Służba zdrowia i oświata zostały przeszkolenie w ramach procedury 
niebieskiej karty. Jeżeli chodzi o statystyki i niebieską kartę to Pani  Roksana 
Cochur przedstawi szersze informacje.  
 
Roksana Cochur 
 - Zgodnie z art. 12 a ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie w sytuacji 
bezpośredniego zagrożenia i zdrowia dziecka w związku z przemocą w rodzinie 
pracownik socjalny wykonujący obowiązki służbowe ma prawo odebrać dziecko z 
rodziny, umieścić  je w rodzinie niezamieszkującej wspólnie (wstępni, stępni, 
powinowaci) w rodzinie zastępczej lub całodobowej placówce wychowawczej. 
Pracownik socjalny wykonuje obowiązki służbowe  - od 7.30-15.30. Na początku 
kiedy przepisy weszły próbowaliśmy rozszerzyć działalność na soboty, niedziele, 
popołudnia, wieczory, noce, ale pracownik socjalny po godzinach pracy nie 
wykonuje obowiązków służbowych. Nie było to zgodne z zapisem ustawy. 
Pracownik socjalny wchodząc w środowisko i widząc sytuację zagrożenia życia i 
zdrowia wzywa Policję i ochronę zdrowia. Policja ma takie kompetencje, że może 
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dziecko zabezpieczyć w weekendy, wieczorami czy nocami. Pracownik socjalny 
najczęściej zastawał sytuację, kiedy rodzice byli pod wpływem alkoholu. Dziecko 
było malutkie. Pracownik ocenia sytuację,  wzywa Policję, Pogotowie i wspólnie 
służby podejmują decyzję o tym czy jest bezpośrednie zagrożenia życia i 
zdrowia. Pojawia się trudność ponieważ nikt nie określa granic, kiedy to życie jest 
zagrożone, a kiedy nie. Pracownik socjalny z Policją i Pogotowiem muszą ocenić 
tę sytuację. Jeżeli decyzja nie jest jednogłośna to ostatecznie pracownik socjalny 
podejmuje decyzję. Policja pomaga pracownikowi socjalnemu ustalić najbliższą 
rodzinę zamieszkującą osobno. W pierwszej kolejności dziecko staramy się 
umieszczać w rodzinie. Jeżeli takiej rodziny nie ma no to wówczas rodzina 
zstępcza i placówki wychowawcze. W Jastrzębiu kiedy zastosowaliśmy procedurę 
rodzice byli pod wpływem alkoholu. W 2012 r. z procedury odebrano 4 dzieci, w 
2013 i 2014 r. po jednym dziecku, w 2016 r. odebrano 7 dzieci, w tym roku 
jedno dziecko odebrano.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jeżeli rodzice są pod wpływem alkoholu to jest to jednoznaczne z odebraniem 
dziecka? Od czego to zależy? 
 
Roksana Cochur 
 - Sytuację trzeba dobrze zdiagnozować i ocenić. Jeżeli rodzice są pod wpływem 
alkoholu a dziecko jest malutkie to nie ma się nad czym zastanawiać. Jeżeli 
pracownik zastosuje procedurę 12a ma 24 godziny, aby powiadomić Sąd, Sąd ma 
24 godziny, aby wydać postanowienie.  
 
Teresa Bac 
 - Gdyby nie było współpracy z Policją nie byłoby takiego sprawnego działania 
oraz rozwiązań, które sobie wypracowaliśmy. Rok 2011-2012 to były początki 
kiedy ustawa zaczęła obowiązywać. Każdy metodą prób i błędów próbował ją 
realizować. Policja wie już gdzie w takich sytuacjach może takie dziecko 
umieścić.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Mówimy o przemocy fizycznej, ale warto również podkreślić przemoc 
psychiczną, która nieraz skutkuje w roku późniejszym. W tym kierunku należy 
rodziców edukować.  
 
Teresa Bac 
 - Na pewno przemoc psychiczną jest trudniej zdiagnozować niż fizyczną. Od 
ubiegłego roku działa Punkt Interwencji Kryzysowej. Wszelkie sygnały Państwa 
pozwolą nam podjąć reakcję. Na każde zgłoszenie reagujemy. Jeżeli dzieje się 
krzywda dziecku to każdy ma obowiązek to zgłosić.  
 
Roksana Cochur 
 - Ustawa o przeciwdziałaniu przemocy mówi jasno, że przedstawiciele oświaty w  
razie podejrzenia nawet przemocy u dziecka mają obowiązek założyć niebieską 
kartę.  
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Janusz Buda 
 - Bezcenne jest to, że mamy dobrych pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Ważna jest wola wspomagania. Powstał PIK, mieszkania chronione. Mamy 
świadomość, że musimy się doskonalić. Wszelkie sygnały od razu badamy.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie zawsze jest tak ja byśmy chcieli. Pojawiają się trudności we współpracy 
placówek oświatowych z OPS. Jeżeli chodzi o Przedszkola to jest dużo do 
zrobienia. Współpraca wymaga sporej poprawy.  Szkoły funkcjonują dużo lepiej. 
Deklarujemy mocną współpracę.  
 
Roksana Cochur 
 - Świadomość społeczna wzrosła. Jest o wiele więcej zgłoszeń sąsiadów, osób 
zaniepokojonych. 
 
Iwona Rosińska 
 - Bardzo serdecznie dziękuję za przybycie i przedstawienie tematu.  
 
Ad.4 
Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, żew  związku z podpisaniem ugody z Jastrzębską 
Spółką Węglową SA w sprawie zwrotu kosztów monitoringu wiaduktu w Bziu, 
proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu Miasta w wysokości  
29 520 zł w dziale 100 – Górnictwo i kopalnictwo. Proponuje się zwiększyć 
plan dochodów bieżących budżetu Miasta w dziale 801 – Oświata i 
wychowanie o kwotę 56 477 zł, w związku z uzyskaniem z Urzędu Skarbowego 
zwrotu nadwyżki podatku VAT naliczonego nad należnym za listopad 2016 roku. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących  budżetu Miasta w dziale 855 
– Rodzina o kwotę 3 500 zł, w związku z przewidywanym zwrotem nienależnie 
pobranych dodatków wychowawczych za rok ubiegły (3 000 zł) wraz z 
naliczonymi odsetkami (500 zł). Proponuje się zwiększyć plan wydatków 
majątkowych budżetu Miasta w dziale 630 – Turystyka, rozdziale 63095 – 
Pozostała działalność o kwotę 195 000 zł, w tym: 

-25 000 zł dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr ZOS-000-575-300 „Budowa 
ścieżek rowerowych” w związku z koniecznością zabezpieczenia pełnej wartości 
wkładu własnego dla projektu „Rowerem po żelaznym szlaku”, który planuje się 
zrealizować z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej, 
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-170 000 zł dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-U19-619-100 
„Postindustrialne dziedzictwo pogranicza”, w związku z otrzymaniem 
dofinansowania z budżetu Unii Europejskiej. Proponuje się również przeniesienie 
kwoty 1 200 000 zł, stanowiącej wkład własny zabezpieczony w ramach 
wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000 619-300 „Postindustrialne dziedzictwo 
pogranicza”. 
Proponuje się dokonać przeniesienia planu na wynagrodzenia wraz z 
pochodnymi, świadczeniami oraz bezpośrednimi kosztami rzeczowymi 
związanymi z zatrudnieniem pracowników Urzędu Miasta, w sposób następujący : 
-w dziale 750 –Administracja publiczna, rozdziale 75023 – Urzędy miast i 
miast na prawach powiatu proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących 
budżetu Miasta o kwotę  217 451 zł, 
-w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
proponuje się zmniejszyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta o kwotę 
122 889 zł, w tym: w rozdziale 75414 – Obrona cywilna o 91 105 zł i w 
rozdziale 75416 – Straż miejska o 31 784 zł, 
-w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale  
90017 – Zakłady gospodarki komunalnej proponuje się zmniejszyć plan 
wydatków bieżących budżetu Miasta o kwotę 94 562 zł. 
Powyższych zmian dokonuje się między innymi w związku ze zmianami w 
strukturze organizacyjnej Urzędu Miasta. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków  budżetu Miasta w dziale 801 – Oświata 
i wychowanie o kwotę 41 477zł, w tym: 
-wydatki majątkowe o kwotę 5 201 zł w rozdziale 80104 – Przedszkola dla  
wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-132-300 „Oddymianie w 
przedszkolach” z przeznaczeniem na pokrycie zwiększonych kosztów 
opracowania dokumentacji na oddymianie Publicznego Przedszkola Nr 20 
w zakresie doprojektowania przebudowy złącza energetycznego i tablicy 
bezpiecznikowej, 
-wydatki bieżące o kwotę 36 276 zł w rozdziale 80130 – Szkoły zawodowe 
dla zadania 000-000-320-000 „Remonty szkół” z przeznaczeniem na 
sfinansowanie kosztów remontu pracowni informatycznej w Zespole Szkół Nr 6, 
który będzie obejmował wymianę instalacji elektrycznej, instalacji CO, 
odnowienie posadzki i wyglądu ścian.  
Proponuje się zmniejszyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta  w dziale 852 
– Pomoc społeczna, rozdział 85216 – Zasiłki stałe w wysokości 35 606 zł, w 
związku z zabezpieczeniem realizacji zadania ze środków z budżetu państwa.  
Proponuje się zwiększyć  plan wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 855 
– Rodzina w rozdziale 85508 – Rodziny zastępcze o kwotę 39 106 zł , z 
przeznaczeniem:  
-na pokrycie kosztów  umów zawartych z osobami do pomocy dla  rodzin 
zastępczych zawodowych i pogotowia rodzinnego (35 606 zł), 
-na dokonanie zwrotu  do budżetu państwa dotacji z tytułu nienależnie 
pobranych dodatków wychowawczych za rok ubiegły (3 000 zł) oraz uiszczenie 
naliczonych od nich odsetek (500 zł). 
Proponuje się przekształcenie zadania jednorocznego o nazwie „Rewitalizacja 
obiektu Łazienki  III w Parku Zdrojowym” w wieloletnie przedsięwzięcie i 
dokonanie przeniesienia planu wydatków majątkowych między zadaniami w 
dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziale 92120 – 
Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, polegającego na zmniejszeniu 
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planu dla zadania Nr 000-000-664-000 o kwotę 65 000 zł i zwiększeniu planu o 
tą samą kwotę dla zadania Nr 000-000-664-300. 
6. Proponuje się zwiększyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta o kwotę 

600 000 zł w dziale 926 – Kultura fizyczna, rozdziale 92601 – Obiekty 
sportowe dla zadania 000-000-198-000 „Zakupy inwestycyjne dla MOSiR”, z 
przeznaczeniem na zakup kompletnej chłodnicy glikolowej na Lodowisko 
„JASTOR”. 

Zaproponowana zmiana dochodów i wydatków spowoduje zwiększenie deficytu 
o kwotę  750 480 zł, dlatego w celu zrównoważenia budżetu Miasta proponuje 
się zwiększyć wartość zaangażowanej nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych o 
kwotę 490 998 zł oraz wprowadzić pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w wysokości 259 482 zł.  
Umowa pożyczki została podpisana w grudniu 2016 roku w ramach ustalonego 
limitu zobowiązań z tytułu pożyczki zaciąganej na sfinansowanie planowanego 
deficytu budżetu Miasta zawartego w uchwale budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2016 rok i jej późniejszych zmianach (korygujących wartość limitu). 
Proponuje się zwiększyć  plan dochodów gromadzonych na wydzielonym 
rachunku jednostek, o których mowa w art. 223 ust. 1 ustawy o finansach 
publicznych oraz wydatków nimi finansowanych o kwotę 11 500 zł,  dla Centrum 
Kształcenia Praktycznego z tytułu wynajmu pracowni specjalistycznej na 
prowadzenie kształcenia zawodowego dla grupy 30 osób na 30 godzin. 
 
 Tadeusz Gorgol 
 - W jaki sposób odzyskamy pieniądze za dodatki? 
 
Dariusz Holesz 
 - Jeżeli jest tak, że komuś przekracza kwota do której może pobrać dodatki bo 
złożył nowe zaświadczenie to wówczas  z powrotem egzekwujemy te dodatki.  
 
Tadeusz Gorgol 
- Patrząc na ostatnie Sesje Rady Miasta jakoś nie chce mi się wierzyć, aby 
zadanie „Postindustrialne Dziedzictwo Pogranicza” przeszło na Sesji. Czy nie 
byłoby zasadne, aby to zadanie wyciągnąć z projektu uchwały w sprawie zmian 
budżetu. Żeby nie było sytuacji, że projekt uchwały w sprawie zmian budżetu nie 
zostanie przegłosowany. 
 
Janusz Buda 
 - Mam nadzieję, że Rada Miasta nie odrzuci 11 mln. zł , które otrzymaliśmy.  
 
Dariusz Holesz 
 - Nie wprowadzenie tego zadania powoduje, że nie możemy umowy podpisać.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Rozsądnie byłby, aby kwestie, które nie budzą żadnych kontrowersji były w 
jednej uchwale , a to co wymaga szerszego procedowania w odrębnej uchwale.  
 
Dariusz Holesz 
 - Nie można na jedną Sesję wnosić dwóch uchwał ze sobą sprzecznych.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV.170.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2016r. w sprawie przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2017 rok,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

• Projekt uchwały ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Elżbieta Siwiec 
 - Czy są jakieś apteki, które starały się, a nie zostały objęte wykazem? 
 
Joanna Cisek 
 - Nie.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

• Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-
Zdroju za 2016 rok, 

 
Teresa Bac 
 - Obowiązkiem Ośrodka Pomocy Społecznej jest przedkładanie Radzie Miasta 
takiego sprawozdania. Odniosę się do działań ponad to, co nakładają na nas 
ustawy. W ubiegłym roku rozdysponowaliśmy dla 1000 osób 55 ton żywności na 
kwotę 178 tys. zł. 660 osób otrzymało jabłka, których mieliśmy ponad 16 ton. 
Jeżeli chodzi o ferie zimowe to dla dzieci z rodzin zastępczych zostały 
zorganizowane warsztaty dziennikarskie. Co roku obchodzimy dzień rodzicielstwa 
zastępczego i w ub. roku podejmowaliśmy takie działania jak konkurs plastyczny 
i literacki. Organizowaliśmy piknik dla rodzin zastępczych. W tym roku też taki 
piknik organizujemy gdyż cieszy się dużym zainteresowaniem. Co roku 
organizujemy również opłatkowe spotkanie dla rodzin zastępczych. Ok 1000 osób 
z naszej propozycji korzysta. W ubiegłym roku udało się uruchomić 3 mieszkania 
chronione w tym dwa  mieszkania dla osób, które przeżywają kryzys w rodzinie. 
Takie osoby mają możliwość zamieszkania w takim mieszkaniu przez okres 3 
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miesięcy. Jeżeli zachodzi taka potrzeba jest to przedłużane. Jedno mieszkanie 
jest dla osób niepełnosprawnych gdzie osoby w cyklu 4 miesięcznym uczą się 
samodzielności, gospodarowania. Zorganizowana została konferencja dotycząca 
przemocy. W okresie maj-październik wspólnie z MOSIR organizowana była 
Zumba. Mówiąc o sprawozdaniu mówimy również o potrzebach – udało się 
uruchomić 3 mieszkania chronione, Punkt interwencji Kryzysowej. Brakuje 
całodobowego Ośrodka Interwencji Kryzysowej, ale jest to kolejny etap w  
rozwoju infrastruktury społecznej na terenie miasta. Utworzenie Środowiskowego 
Domu Samopomocy, utworzenie Domu Seniora, domu dla kobiet z dziećmi. 
Utworzenie nowych rodzin zastępczych zawodowych – nie ma chętnych 
kandydatów. Zadań przybywa, a więc jest również potrzeba dodatkowych 
etatów.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę przybliżyć temat Środowiskowego Domu Samopomocy. 
 
Janusz Buda 
 - Wniosek został skierowany za pośrednictwem Urzędu Wojewódzkiego. Mam 
nadzieję, że w połowie maja będzie informacja. Przygotowany jest projekt 
remontu nowej części DNiR, aby dostosować tę część do standardów.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Na ile osób ma być ŚDS? 
 
Janusz Buda 
 - 60 osób.  
 
 

• Odpowiedź na wniosek Komisji, 
 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią na wniosek. 
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
  
Andrzej Pawłowski 
 - Chciałabym uzupełnić informację. W ostatnich wnioskach komisji była 
poruszana sprawa dzieci z SP nr 21. Zwróciliśmy się do MZK z prośbą o 
uruchomienie dodatkowego kursu przeznaczonego tylko dla dzieci szkolnych. 
Byłyby to dwa kursy dziennie. Mamy informację ze szkoły, że jest 40 dzieci 
zadeklarowanych, które z Zofiówki będą dojeżdżały do SP nr 13. Jest również 
propozycja, aby z przystanku, który znajduje się na końcu al. Piłsudskiego 
przenieść tablicę świetlną na przystanek na oś. Zofiówka. Czekamy na odpowiedź 
w tej sprawie od MZK.   
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam zapytać o Centrum Usług Wspólnych  - jakie są koleje tego 
przedsięwzięcia? Jak wygląda sprawa zatrudnienia nauczycieli w naszym mieście? 
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Ilu nauczycieli w związku z wprowadzoną reformą pozostanie bez pracy? Ile osób 
ma obniżone etaty? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Związki zawodowe miały czas, aby do dzisiaj arkusze organizacyjne 
zaopiniować. Nie mamy jeszcze wszystkich arkuszy. Myślę, że do końca tygodnia 
wpłyną. Wówczas zbierzemy wszystkie informacje dotyczące nauczycieli, którzy 
w jakikolwiek sposób będą mieli ograniczone zatrudnienie. Wówczas będę mógł 
przekazać taką informację. Kiedy były tworzone arkusze organizacyjne wielu 
Dyrektorów ze Związkami Zawodowymi, Wydziałem Ed kontaktowało się. Jest 
sporo niezadowolenia. Staramy się w miarę sprawiedliwe to podzielić.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Co to znaczy sprawiedliwe? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli będzie konieczność redukcji zatrudnienia to chcemy, aby to było w jak 
najmniejszym stopniu. Prosiliśmy, aby tam gdzie jest to możliwe godziny 
ponadwymiarowe planować w arkuszach jako wakaty. Wówczas jak będziemy 
mieli opinię Związków Zawodowych i Kuratorium, żebyśmy mogli wakatami 
zadysponować tak, aby nauczyciele, którzy mogą mieć ograniczone zatrudnienie 
bądź stracą pracę mogli mieć w pierwszej kolejności przyznane godziny 
ponadwymiarowe.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Jak będzie wyglądało uzupełnienie etatu przez nauczycieli? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Od tego roku art. 222 ustawy prawo oświatowe nakazuje i zobowiązuje 
Dyrektorów do tego , aby powziąć informację od nauczyciela czy zamierza być 
zatrudniony w innej jednostce. Jeżeli nauczyciel ma taki zamiar to Dyrektor musi 
wydać pisemną zgodę na odrębne dodatkowe zatrudnienie. Zanim dyrektor wyda 
taką zgodę ma najpierw poinformować organ prowadzący. Wszystko powinno się 
odbywać na zasadzie uzupełniania etatu.  
 
Janusz Buda 
 - Jeżeli chodzi o CUW to musi być przeprowadzony remont w budynku przy  
ul. Zdrojowej 5, aby CUW mógł zacząć funkcjonować.   
 
Iwona Rosińska 
 - Czy Pan Naczelnik ma informację jak w szkołach realizowany jest fundusz 
zdrowotny? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Wystosowałem pismo do Dyrektorów w sprawie organizacji komisji w sprawie 
funduszu zdrowotnego. Uchwała musi być respektowana dla wszystkich 
jednakowo.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy miasto wiek jak została zrealizowana rewaloryzacja płac nauczycielskich? 
Nie we wszystkich szkołach w terminie została dokonana wpłata. W niektórych 
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szkołach dopiero dzisiaj jest na kontach. Było 3 miesiące na to? Czy rzeczywiście 
była awaria systemu? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Rozmawiałem, ze Skarbnikiem Miasta, który nic nie wiedział o  awarii systemu. 
Wypłaty normlanie poszły. Dlaczego w któryś jednostkach wyrównania nie 
zostały na czas przelane? – Myślę, że są wskazania ustawowe. Czy mogę dopytać 
o które placówki chodzi? 
 
Elżbieta Siwiec 
 -W  SP nr 19 pieniądze były dzisiaj na kontach. Zastanawiam się dlaczego tak 
jest. Dlaczego ktoś lekceważy przepisy? 
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałam zapytać o klasy dwujęzyczne. 5 maja odbędą się testy przesiewowe. 
Jeżeli okaże się, że uczniów jest więcej niż mamy klas i trzeba będzie utworzyć 
nową klasę  - Czy jest to możliwe? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Oczywiście, że tak. Jeżeli będą uczniowie to nie widzę przeszkód. Zakładamy, 
że nabór dzieci z miasta jakiś będzie. Nie chciałbym, aby SP nr 19 i SP nr 4 
bazowały na swoich dzieciach.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Czy jest znana lokalizacja Szkoły  Szkół Salezjanek? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - 3 lokalizacje brane są pod uwagę  - ZS nr 1, ZS nr 3 i ZSH. Dziś nie potrafię 
odpowiedzieć, która to  jednostka konkretnie będzie.  
 
Iwona Rosińska 
 - Od naboru jaki będzie do szkół ponadgimnazjalnych.  
 
Elżbieta Siwiec 
  - Ilu uczniów ma Szkoła Sióstr Salezjanek? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - 81 uczniów. 
 
Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji  - Iwona Rosińska podziękowała wszystkim za 
przybycie po czym zakończyła posiedzenie.  
 
0Posiedzenie wyjazdowe do PP nr 14 – wykorzystanie środków unijnych 
w przedszkolach. godz. 15.30 
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Komisja dokonała wizytacji Publicznego Przedszkola nr 14 . Komisja 
rozmawiała na temat funkcjonowania placówki z wykorzystaniem 
środków unijnych. 
 
 
Protokołowała     Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Monika Dulewicz     Iwona Rosińska  
 
 


